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Я вельми радий, що вчився два роки на спеціалізації з 
юдаїки. І на це є декілька причин. Перша – це те, що 
тепер і Україна приєдналася повноцінно до світової 
юдаїстики , зробивши важливий крок на шляху 
вивчення вже класичної царини в гуманітарній галузі 
знань. По-друге, це стало чудовою можливістю мати 
певні переваги в  подальшому працевлаштуванні або 
навчанні . У той самий час гадаю , що задля 
поглиблення успіхів  на програмі слід зробити 
декілька речей : збільшити час на вивчення 
єврейських мов (можливо, не в межах навчального 
процесу, а у форматі неформальних гуртків) та 
зменшити частку нормативних дисциплін на користь 
курсів спеціалізації, тобто юдаїки. Останнє значно 
допоможе студентам повніше виробляти юдаїстичний 
інструментарій понять та навичок. Загалом вважаю, 
що перші роки програми цілком вдалися, і зичу 
викладачам, координаторам, нинішнім та майбутнім 
студентам програми наснаги й інтелектуальних 
успіхів!
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Для мене навчання на програмі було динамічним і 
насиченим величезною кількістю цікавих 
відкриттів . Активність викладачів та їхнє 
прагнення поділитися своїми знаннями варте 
окремої подяки. Дуже приємно, що мені випала 
честь бути з-поміж перших випускників програми. 
Я, як, мабуть, і більшість  моїх одногрупників, 
вболівала за її успішність і рада, що ми можемо 
тепер стверджувати, що програма вдалася і що 
перший млинець не глевкий. Ми стали своєрідними 
першопрохідцями на шляху підготовки маґістрів – 
фахівців з єврейської історії та культури в Україні. 
Програма надала особисто мені можливість  не 
лише розширити коло моїх наукових зацікавлень, 
але допомогла визначитися з дальшими планами, 
які я пов’язую з науковою роботою. Авторські 
курси, гостьові зарубіжні лектори, літня практика 
та мови – згадуючи всі ці складові навчання на 
програмі, я розумію, що зробила правильний вибір. 


